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A SZENT CSALÁD:                            A  év                                                             1- 3 oldal 
JÉZUS, MÁRIA ÉS JÓZSEF 
               
Olv.: Iz 11,1-10 – Róm 15,4-9 – Mt 3,1-12 
A Szentcsalád hazatérése   
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 
Szentmise bevezetése 
 
Isten hozta a Testvéreket! 
Állítólag nagyon csúszós az út. Azért legalább ennyien vették a bátorságot, hogy mégis  
ideérkezzenek. Ezen a mai ünnepen, Szentcsalád vasárnapján a magyar családokért ajánljuk 
fel a szentmisét, azokért akiknek kezében van a magyar jövő. Tegnap karácsony ünnepén a 
születés misztériumát próbáltuk a hit útján értelmezni a magunk számára. Ma Szentcsalád 
ünnepén  azért imádkozunk, hogy a hit és bizalom jegyében legyen elég bátorsága a 
fiataloknak ahhoz, hogy a nemzetünket szolgálják.  
Tartsunk bűnbánatot. 
 
Könyörögjünk 
 Istenünk, te ragyogó példaképnek állítod elénk a Szentcsaládot.  
 Segíts, hogy nyomukban járjunk, gyakoroljuk a családi élet erényeit.  

 Mindig egyek maradjunk a szeretetben és így örvendezzünk örök jutalmadnak,  
 a mi urunk Jézus Krisztus, a Te Fiad által, aki Veled él és uralkodik  
 a Szentlélekkel egységben Isten mindörökkön örökké.                      
 
     +  A M E N  + 
    
 

Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Karácsonykor azt a bensőséges hangulatot, amit mindenki átél, a születésnek köszönhetjük. 
A születésnek fénye van. A születés a jövőt jelenti, ezért oly nagy ünnepélyességgel éli át az 
ember ezt a misztériumot. Mindannyian a jövőben reménykedünk, egy szebb jövőben, amit 
Isten áldása kísér.  
 
Ma Szentcsalád vasárnapján a magyar jövőnkre gondolunk. Ennek a magyar jövőnek 
egyetlen feltétele van, hogy el ne fogyjunk, vagyis megszülessenek az emberek, akik a jövő 
reményét jelentik. Néha furcsán gondolkodunk az életről, mi akik már megszülettünk 
mintha elfelejtenénk azt, hogy egyikünket sem kérdezték meg, hogy szeretne-e 
megszületni? Amikor rácsodálkozunk a világra, az életre és a saját életünket is értelmezzük, 
akkor mintha megfeledkeznénk arról, hogy Isten a mi kezünkbe tette le a jövőt. 
 
A szentmise könyörgésében a Szentcsaládról, mint eszményi családról van szó. 
Mi egyszerű emberek talán kritikusan, megkérdőjelezve mondjuk el ezt az imádságot. 
Ilyeneket mondanak: Könnyű volt nekik, egy szent Asszony, egy szent Ember, meg az Isten 
Fia. Csakhogy nem lehet ennyire leegyszerűsíteni a kérdést. A Szentcsalád eszményesítése  
a  XIX. század vége felé teljesedett ki. A XX. század amely mögöttünk van, sok  mindent 
lerombolt. Sok minden megváltozott. Más lett sok család szerkezete. Más az emberek 
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munkához való viszonya. Sok mindent megváltoztatott az ember mozgástere. Egészen mást 
jelent ma a gyermekek iskoláztatása. Erre mindre figyelni kell, ha az eszményi 
családvonásait szeretnénk megrajzolni a magunk számára. Az eszményi család kérdésében 
akkor indulunk el jó irányba, ha arra gondolunk, hogy az a világ, amelyben Jézus Krisztus 
megszületett egyáltalán nem volt családbarát világ. Ma oly sokat beszélnek erről és olyan 
ismerős az emberek számára ez a fogalom: családbarát. Persze, ugyan mit jelent ez? Azok 
akik felelősek, mit tesznek azért, hogy a társadalom légköre családbarát legyen?  
  

Abban a helyzetben a Szentcsalád élete is éppen olyan volt, mint akármelyik családé ma, 
mondhatom így: drámai! Minden család élete drámai. Valamit hozzá kell tenni, amikor a 
Szentcsalád életére gondolunk, akiket ma  figyelmünk középpontjába állítunk.  
 
 Ennek a családnak, a Szentcsaládnak a drámája: Kegyelmi dráma! 
 
Ez a fogalom az, amely irányt mutat. Mit jelent az, hogy kegyelmi? Egyszerűen azt, hogy 
Mária és József életébe mindig beletartozott az Isten. Jézus életébe természetszerűen, aki az 
Atyja dolgaiban munkálkodik, ez magától értetődő. Mária esetében is, akinek isteni hírnök 
hozza a hírt. József esetében is, aki álmában kap többször is valamilyen eligazítást. A mai 
történet központi személye József. 
 
A Szentcsalád példája szerint keressük az irányt, 
ha a család életét szeretnénk jó útra állítani. Az emberiség magja a családban van. A 
Szentcsalád ünnepe karácsony utáni első vasárnapon van, mert karácsony a család ünnepe. 
Akkor is úgy van ha tudjuk, hogy ebben a mostani világban egészen sajátos sok családnak a 
karácsonya. Azokról nem is beszélve, akiknek nincs családja. Azoknak mit jelent a 
családnak ez az ünnepe?  
 
 Ha felelősséget érzünk az életért, 
  ha komolyan gondoljuk, hogy az ember nem azért és nem úgy szabad, 
  hogy véletlenül szülessen meg,  
  ha komolyan gondoljuk, hogy jövőnk a megszületett ember,  
 akkor ez bent kell legyen a mi terveinkben. 
 Azt nem szabad elfelejteni, hogy ezek a tervek egybevágnak az Isten tervével.  
 
Ha mi a magyar családoknak, a magyar nemzetünknek egy szebb jövőt álmodunk,  
 akkor biztos, hogy sokkal de sokkal nagyobb helyet kell adni  
 a gondolatainkban, terveinkben az Istennek, mint eddig tettük.  
 
Legalábbis mint az elmúlt száz esztendőben tettük. A remény határozza meg a családok 
életét. A remény nem más, mint az élet szolgálata. Sokszor gondolkodom a mai ember 
mentalitásán. Ha ennek a mai ünnepnek a jegyében értelmezzük a gondolatainkat akkor azt 
látjuk, hogy ma minden fontosabb az életnél. Nagyon sajátos ez. Az életet emlegetjük, de 
vajjon lehet-e az életről komolyan beszélni, amikor egy nemzet süllyed? Beszélhetnek-e 
jogosan az életről azok, akik már megszülettek, de nem érzik át a felelősséget az élet 
szolgálatát illetően? Rengeteget beszélünk arról, hogy milyen a gazdasági helyzet, milyen a 
családok helyzete, milyenek a családok viszonyai, milyen lehetőségei, milyen perspektívái 
vannak? Mit eszünk, mibe öltözködünk, milyen körülmények között lakunk. Mindez fontos. 
Mindez annyira fontos, hogy az élet sem születhet meg? Valahol tételt tévesztettünk.  
Ezen a mai vasárnapon külön-külön mindenki ezeket a kérdéseket tisztázza magában: 
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 Mit jelent az ő számára az élet? 
 Mit jelent a ő számára az élet tisztelete? 
 Mit jelent az ő számára a nemzet? 
 Mit jelent az ő számára a nemzet fogalma?  
 Hogyan értelmezi az élet szolgálatát?  
 
 Ha ezeket a kérdéseket tisztázzuk magunkban, akkor van remény arra, 
 hogy Isten kegyelmi támogatásával jó felé nézünk, jó irányba indulunk el.  
 Isten előtt is áldott lesz az utunk.  
    

+  A M E N  +  
    

A Magyar Püspöki Kar körlevelének a fölolvasása.      
 

    
Imaszándék a Mi Atyánkhoz 
 
Ebben az imádságban mondjunk köszönetet azoknak, akik sok-sok áldozat árán szolgálták 
nemzetünket. Legnagyobb szolgálat a gyermekek szülése, a gyermekek fölnevelése és az ő 
elindításuk a jó ügy szolgálatában. Köszönjük meg mindenkinek az áldozatát. A nagyokét 
különösen, akik szinte önmagukat fölülmúlva, legyőzve vállalták ezt a szolgálatot. 
Imádkozzunk azért, hogy a sok önmegvalósító ember gondolkodása kiegyenesedjen és 
belássa, mi az élet értelme. Miért is születtünk meg. 
 

Mi Atyánk... 
 

 
Szentmise befejezése 
 
Kedves Testvérek! 
A szentmise áldásával vigyék Isten áldását ki a világba, munkatársaik felé, barátaik felé, 
hogy a felelősségtudatunk az életért, a nemzetünkért egyre inkább elmélyüljön. 
 

+  Á L D Á S  + 
 
 
  
 
 
 
 
 
 

 


